
 

 

Petak, 4. mart 2005. 
Svedok Shukri Buja  
Otvorena sednica 
Optuženi su pristupili Sudu 
Početak u 9.07 h. 
 
 
Molim ustanite. Međunarodni krivični sud za bivšu Jugoslaviju zaseda. Izvolite, 
sedite. 
  
 
SUDIJA PARKER: Dobro jutro. Molim da se uvede svedok.  
 
(svedok je pristupio Sudu) 
  
SUDIJA PARKER: Dobro jutro gospodine Buja, ako mogu da vas podsetim na 
svečanu izjavu koju ste dali juče, početkom vašeg svedočenja. Ta izjava i dalje važi. 
Gospodin Whiting će nastaviti sa vašim ispitivanjem. Izvolite, gospodine Whiting. 
 
TUŽILAC WHITING: Hvala, časni Sude. 
 
 

GLAVNO ISPITIVANJE: TUŽILAC WHITING - NASTAVAK 
 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: Dobro jutro gospodine Buja.  
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Dobro jutro. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: Da li me dobro razumete? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Da. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: Ponovo vas podsećam zbog prevodilaca koji 
treba da prevedu ono što vi kažete, da pokušate da govorite glasnije. Cenili bi to. Da li 
razumete? Hvala.  
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Razumem. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: Hvala. Kada smo juče prekinuli sa radom 
mislim da ste nam rekli da ste u martu i aprilu 1998. godine bili u 
Malopoljcu/Mollopolc i organizovali ste opštine Lipljan/Lipjan i Štimlje/Shtime. Je li 
to tačno? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Da. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: Uz pomoć poslužitelja pokazaću vam kartu. To 
je karta broj 6 iz dokaznog predmeta Tužilaštva broj 1.  
 
TUŽILAC WHITING: Molim da se stavi na grafoskop. Mi imamo kopiju, zato što 
će svedok unetositi oznake. Mislim da se mora okrenuti. Naopako je stavljena. Barem 
tako izgleda na kompjuteru.  
 



 

 

TUŽILAC WHITING – PITANJE: Gospodine Buja, molim vas, pogledajte kartu sa 
vaše leve strane. Znam da se pojavljuje na ekranu ali pogledajte kartu  levo od vas, na 
grafoskopu. Kao prvo, recite nam da li možete da nađete svoje rodno selo 
Bujance/Bujan? Da li ga vidite?  
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Da. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: Molim vas, uzmite marker i zaokružite to 
mesto.  
 
TUŽILAC WHITING: Možda se karta može malo da pomeri kako bi se to videlo na 
ekranu. Još malo. Malo centrirajte. E, tako. Hvala. Molim da u zapisnik uđe da je 
svedok zaokružio tačkicu koja se nalazi pored mesta Bujance/Bujan.  
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: A sad nam recite gde se nalazi 
Malopoljce/Mollopolc.  
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: (svedok obeležava)  
 
TUŽILAC WHITING: Svedok je zaokružio tačku koja se nalazi pored sela 
Malopoljce/Mollopolc. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: Tokom tog vremena u martu i aprilu 1998. 
godine, rekli ste da ste vršili organizaciju u opštinama Lipljan/Lipjan i 
Štimlje/Shtime. Da li ste vi organizovali neka konkretna sela?  
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Ne po selima. To su bile jedinice za opštine 
Štimlje/Shtime i Lipljan/Lipjan. Rekao sam vam da sam morao da organizujem 
gerilske jedinice prema instrukcijama koje smo dobili od Glavnog štaba. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: U redu. A tokom marta i aprila 1998. godine da 
li ste ostali u Malopoljcu/Mollopolc za vreme ta dva meseca? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Da, bio sam s porodicom Ahmeta Mujija. 
 
TUŽILAC WHITING: Molim da se ovoj karti dodeli broj. 
 
SUDIJA PARKER: Da. 
 
sekretar: To će biti dokazni predmet Tužilaštva broj P157. 
 
TUŽILAC WHITING: Hvala. Mislim da se karta može ukloniti za sada. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: Gospodine Buja, recite nam šta ste tačno radili 
tokom ta dva meseca, marta i aprila 1998. godine? Rekli ste nam da ste organizovali 
gerilske jedinice. Ali možete li nam reći šta ste radili iz dana u dan da biste ostvarili 
taj zadatak? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Da, u to vreme smo bili u dubokoj ilegali. Moj brat, 
Rame Buja trebalo je...naložio sam mu, zapravo, da mi omogući kontakte sa ljudima u 
Lipljanu/Lipjan, tako da mogu s njima da počnem razgovore s njima u vezi sa 
političkim i vojnim aspektima OVK. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: I jeste li to uradili? 



 

 

SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Da, uradili smo. Iako to nije bio lak zadatak da se 
ljudi kontaktiraju, jer kao što sam ranije već rekao, mi smo bili u dubokoj ilegali. 
Trebalo je nekoliko dana da uspostavim kontakte sa dvoje ili troje ljudi. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: A da li se sećate nekog od tih ljudi s kojima ste 
uspostavili kontakte? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Da, svakao. U početku sam uspostavio kontakte sa 
Husetom Sahitijem, zatim sa Besimom Rrustemijem i onda sa Fatimom Rrustemijem. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: Kada kažete Lipljan/Lipjan, sa tim ljudima iz 
Lipljana/Lipjan, da li pri tom mislite na grad Lipljan/Lipjan ili opštinu Lipljan/Lipjan? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Mislim na opštinu. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: A koji su bili rezultati tih razgovora sa osobama 
koje ste identifikovali? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Sahiti je bio bivši politički zatvorenik. On je radio 
u bivšem Ministarstvu odbrane vlade Bujara Bukoshija i mislim da je imao iskustva 
sa orgranizovanjem. Tako da je s njim bilo lako razgovarati, jer je to bio čovek koji je 
shvatao značaj ove orgranizacije o bio voljan da nešto uradi u tom pogledu, dakle u 
vezi sa vojnom orgranizacijom OVK. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: I da li ste onda bilo šta uradili? Da li je bilo šta 
urađeno kao rezultat ovih razgovora? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Ne u martu i aprilu. Bilo je nemoguće tada 
organizovati jedinicu. Trebalo mi je najmanje šest meseci da to uradim a kasnije su se 
stvari razvijale tako brzo... znate, protest koji je organizovalo albansko stanovništvo u 
martu i aprilu u znak podrške OVK, nakon herojskog ratovanja legendarnog 
komandanta i žrtve koju je morala da podnese njegova, Jasharijeva, porodica. Tako da 
su se događaji odvijali jako brzo, brže nego što sam mislio da primenim direktivu 
Glavnog štaba.  
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: A kada kažete direktive Glavnog štaba, na šta 
tačno mislite? Da li mislite na ono o čemu ste juče svedočili, a to su uputstva koje ste 
dobili preko Hashima Thaçija u Drenici/Drenicë? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Da, svakako. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: Pored tih razgovora sa tim osobama tokom 
marta i aprila 1998. godine, da li ste uradili nešto drugo da biste organizovali jedinice 
u opštinama Lipljan/Lipjan i Štimlje/Shtime? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Da. Mart i april su uglavnom bili meseci kada smo 
uspostavljali kontakte, kada smo manje-više procenjivali strukturu gerilskih jedinica. 
Tako da su svi razgovori koje smo vodili u to vreme bili usmereni na to da se ustanovi 
da li su ljudi koje sam kontaktirao bili voljni da organizuju gerilske jedinice sa kojima 
bi se započele operacije. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: U toj fazi, u martu i aprilu, kada ste 
uspostavljali kontakte i procenjivali kakvu strukturu da uspostavite, da li ste to 
koordinirali bilo s kim izvan Lipljana/Lipjan i Štimlja/Shtime? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: To sam radio u saradnji sa Rame Bujom, koji je 
uspostavio te kontakte, jer u to vreme smo delovali nezavisno, ako to mogu tako da 



 

 

kažem, u vezi sa orgranizacijom gerilskih jedinica. Zapravo, mi smo pokušali da 
organizujemo ljude za koje smo mislili da ih dobro poznajemo preko njihovih 
patriotskih aktivnosti. I to je bio naš osnovni motiv da njih kontaktiramo i da se 
dogovorimo oko strukture, jer u to vreme nismo imali naoružanje. Ali, pretrpeli smo 
veliki gubitak... nedostatak oružja u to vreme. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: A u martu i aprilu da li ste imali neki...da li ste 
obavljali ove zadatke... da li ste sarađivali na bilo koji način ili koordinirali na bilo 
koji način sa Fatmirom Limajem u Klečki/Kleçkë? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: To je bilo u aprilu – ne sećam se tačno datuma –  
preko kurira, mog kurira, mog brata Avnija Buje, pokušavao sam da uspostavim 
kontakt sa Fatmirom Limajem, tako da mogu da odem u Klečku/Kleçkë i da preko 
Hashima Thaçija u Drenici/Drenicë kontaktiram Glavni štab i da im kažem za napore 
koje sam činio da se uspstavi orgranizacija i isto tako za nedostatak naoružanja koje je 
postalo imperativ, kao i da nismo bili u stanju da pronađemo oružje. Tako da smo 
počeli da kontaktiramo ljude da bismo procenili... naime mi smo znali koji će ljudi 
bili uključeni u orgranizaciju u Lipljanu/Lipjan i Štimlju/Shtime, ali nedostatk oružja 
nas je sprečio. Tako da je moja namera bila da odem lično u Klečku/Kleçkë i da me 
onda od Klečke/Kleçkë otprate do Drenice/Drenicë ali te kontakte nije bilo moguće 
uspostaviti zbog razmimoilaženja dvojice kurira ili bolje reći, to je bio rezultat 
njihovog propusta, jer nisu znali gde je trebalo da bude tačno mesto njihovog susreta 
u Klečki/Kleçkë. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: Da li se sećate da li je to bilo početkom ili 
krajem aprila ili sredinom aprila? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: To mora da je bilo početkom aprila, jer u drugoj 
polovini aprila ili krajem aprila, ja sam otišao u Klečku/Kleçkë. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: Zašto ste otišli u Klečku/Kleçkë u drugoj 
polovini aprila? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Svrha mog puta tamo bila je ono što sam već ranije 
rekao, i neuspeh sastanka me je naterao da ipak odem tamo i da odatle odem u 
Drenica/Drenicë. Mislio sam da  mogu da se sastanem  sa gospodinom Thaçijem. 
Međutim, velika koncentracija srpskih snaga na putu Peć/Pejë – Priština/Prishtinë, 
kao i veliki pokreti policije duž toga puta, predstavljali su veliku opasnost za ulazak u 
Drenicu/Drenicë i sprečilo me je da idem iz Klečke/Kleçkë u Drenicu/Drenicë. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: Koliko dugo ste ostali u Klečki/Kleçkë? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Tamo sam prenoćio i onda sledećeg dana sam se 
sreo s jednim čovekom koji je došao iz Nemačke. On se zove Imri Ilazi. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: A šta se onda desilo? Šta se desilo tog sledećeg 
dana? Da li ste otišli iz Klečke/Kleçkë? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Tokom dana bilo je nemoguće kretati se jer, smo se 
plašili da će nas otkriti srpske snage, pa smo se uglavnom kretali noću. Čekao sam da 
padne noć i onda sam zajedno sa sa Imrijem Ilazijem krenuli za 
Malopoljce/Mollopolc. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: Dakle vi ste onda u Klečki/Kleçkë proveli dve 
noći? 



 

 

SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Jednu noć i jedan dan. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: I dakle druge noći ste otišli? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Da. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: Da li ste tamo videli Fatmira Limaja? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Da. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: Da li ste sa njim vodili bilo kakve rezgovore? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Naravno, jesam. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: A o čemu ste razgovarali s njim? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Naši razgovori su se uglavnom ticali političkih i 
vojnih pitanja. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: Da li ste od njega tražili da u vaše ime 
uspostavi kontakte sa Glavnim štabom? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Ne u moje ime. Ja nisam tražio od njega da to 
uradi. Razgovarali smo o teškoćama u uspostavljanju kontakta sa Glavnim štabom. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: A da li ste raspravljali o bilo kakvim planovima 
da on uspostavi kontakt sa Glavnim štabom, kako bi za vas prikupio informacije za 
obavljanje vaših zadataka?  
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Ne. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: Da li ste saznali šta je on radio u Klečki/Kleçkë 
u to vreme? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Na osnovu onoga što sam video, tamo je bilo malo 
vojnika. Oni su čuvali selo, selo Klečku/Kleçkë i kuću u kojoj smo mi odseli, kuću 
nećaka Fatmira Limaja. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: Da li znate da li je ta grupa vojnika imala ime, 
ime jedinice, na primer?  
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: U to vreme ne sećam se da je tu bila neka jedinica 
koja bi imala posebno ime. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: Kažete "u to vreme". Da li ste onda kasnije 
saznali ime te jedinice? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Da, kasnije da, naravno. Kasnije sam saznao ime te 
jedinice. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: I kako se zvala jedinica? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Mislim da je to bilo u maju. Ime jedinice se 
promenilo... mislim da je postalo jedinica Çeliku. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: Da li je ta jedinica u Klečki/Kleçkë imala broj? 
Da li je bila jedinica Çeliku i neki broj, ako znate?  
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Ne mogu sa sigurnošću da kažem ali koliko se 
sećam, toje bila jedinica Çeliku 1. 
 



 

 

TUŽILAC WHITING – PITANJE: Svedočili ste da ste proveli noć u Klečki/Kleçkë 
i da ste se naredne noći vratili u Malopoljce/Mollopolc. Šta se desilo kada ste se 
vratili u Malopoljce/Mollopolc? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Put do Malopoljca/Mollopolc nije put koji se može 
obaviti tokom jedne noći, zato što je bilo teško tamo stići u toku noći. Ali kada smo 
stigli sledeće noći, ja sam počeo ponovo da razmišljam o organizacionim pitanjima 
zajedno sa Imrijem Ilazijem u vezi sa jedinicom za opštinu Uroševac/Ferizaj i kako bi 
uspostavili kontakte sa ljudima da bi se organizovala gerilska jedinica u opštini 
Uroševac/Ferizaj. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: Znači, pored toga što ste vršili organizovanje u 
opštinama Štimlje/Shtime i Lipljan/Lipjan, vršili ste organizovanje i u opštini 
Uroševac/Ferizaj? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Za opštinu Uroševac/Ferizaj organizacione poslove 
je započeo Imri Ilazi, ali pošto sam bio s njim tamo u Malopoljcu/Mollopolc, 
pomogao sam mu u tom zadatku kako bi kontaktirao ljude koje smo obojica 
poznavali. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: A šta je sa opštinom Kačanik/Kaçanik? Da li je 
tamo obavljen ikakav posao vezano za organizovanje? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Naravno. Dolaskom Agima Bajramija tamo je 
započeo rad kao i u svim opštinama, kao i u mojoj opštini. Iako je Agim Bajrami već 
napravio veliki napredak u opštini Kačanik/Kaçanik vezano za organizaciju gerilskih 
jedinica.  
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: Da li ste vi lično bili uključeni u organizovanje 
u opštini Kačanik/Kaçanik? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: U periodu mart/april nisam mogao. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: A da li ste u kasnijem periodu? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Nakon što sam došao u Kačanik/Kaçanik, koji je 
omogućen zahvaljujući orgranizaciji Imrija Ilazija u opštini Uroševac/Ferizaj, mogao 
sam da putujem u Kačanik/Kaçanik zato što su Imri Ilazi i ljudi koje je počeo da 
organizuje, poznavali teren. Tako da sam kontaktirao Agima Bajramija u opštini 
Kačanik/Kaçanik, ako ne grešim, to je bilo u selu Dura/Duraj. I za vreme tog sastanka 
raspravljali smo o istim pitanjima o kojima sam razgovarao sa Fatmirom, o političkim 
i vojnim aspektima. Agim Bajrami mi je u tom smislu objasnio da se i on, kao i ja, 
suočavao sa nedostatkom oružja i municije. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: Kada je taj sastanak održan? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Taj sastanak je održan u maju. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: Početkom ili krajem maja? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Mislim da je bio... sastanak je bio početkom maja 
ali je moj boravak u Kačaniku/Kaçanik trajao duže  vreme. Tako da bi ovo časno 
Pretresno veće trebalo da zna da je taj put trajao danima a ne nekoliko sati, zato što od 
Malopoljca/Mollopolc do opštine Kačanik/Kaçanik ili do dela do koga smo otišli 
kasnije, u selo Globočica/Glloboçicë, to vrlo težak put, i putuje se mnogo noći. To je 
vrlo surov teren. 
 



 

 

TUŽILAC WHITING – PITANJE: Vi ste nam rekli da kad ste se vratili u 
Klečku/Kleçkë, otišli ste krajem aprila, onda ste se vratili u Malopoljce/Mollopolc. Da 
li ste bili u Malopoljcu/Mollopolc sve dok niste otišli u Kačanik/Kaçanik početkom 
maja 1998. godine? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Da. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: Kad ste otišli u Kačanik/Kaçanik početkom 
maja 1998. godine, koliko dugo mislite da ste tamo ostali? 
 SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Ne mogu da vam navedem tačan broj dana ali 
uključujući putovanje i moj boravak zajedno sa Agimom Bajramijem, trajao je 15 
dana... mislim 10 do 15 dana. 
 
 TUŽILAC WHITING – PITANJE: Uz pomoć sudskog poslužitelja pokazaću vam 
mapu broj 4 iz dokaznog predmeta Tužilaštva broj P1.  
 
TUŽILAC WHITING: Molim da se to stavi na grafoskop.  
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: Gospodine Buja, ovo je mapa opština kakve su 
postojale 1998. godine. Možete li da zaokružite one opštine o kojima smo 
razgovarali? To su Lipljan/Lipjan, Štimlje/Shtime, Uroševac/Ferizaj i 
Kačanik/Kaçanik? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Da. Lipljan/Lipjan... opština Lipljan/Lipjan je 
ovde, Štimlje/Shtime, koje je mala opština, je ovde, opština Uroševac/Ferizaj i opština 
Kačanik/Kaçanik. Vidim ih na ovoj karti. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: Da li su te opštine, prema vašem sećanju, tako 
izgledale 1998. godine? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Ne mogu da kažem sigurno, zato što vidim samo 
nazive opština i možda neka od sela nisu uključena precizno u ove opštine. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: Ne. Ja mislim samo na generalni oblik i 
lokacije opština. Da li li to ono kako se vi sećate? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Da. To je manje-više kako su izgledale. 
   
TUŽILAC WHITING – PITANJE: Kako bismo to imali dobro zabeleženo, zamolio 
bih vas da uzmete olovku i da zaokružite ove četiri opštine o kojima smo govorili. 
Samo nazive ove četiri opštine.  
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: (svedok obeležava)  
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: Hvala. 
 
TUŽILAC WHITING: Molio bih da se tome dodeli broj, časni Sude. 
 
SUDIJA PARKER: Da. 
 
sekretar: Dokazni predmet Tužilaštva broj P158. 
 
TUŽILAC WHITING: Sada bih zamolio da se karta skloni sa grafoskopa. 
 



 

 

TUŽILAC WHITING – PITANJE: Gospodine Buja, mislim da ste rekli da je Imri 
Ilazi vršio organizaciju u Uroševacu/Ferizaj. Da li ste vi u tom periodu – sada idemo u 
mesece april i maj 1998. godine –  da li ste vi proveli neko vreme u opštini 
Uroševac/Ferizaj? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Ja sam otišao u opštinu Uroševac/Ferizaj kroz sela 
Jezerce/Jezerc, Nerodimlje/Nerodime, i visoravan Buče/Buçe, selo Grebno/Greme. 
Zatim smo otišli u sela Kačanik/Kaçanik, Dura/Duraj a tokom boravka u 
Kačaniku/Kaçanik otišli smo do sela Globočica/Glloboçicë, koja se nalazi na granici 
sa Makedonijom. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: Rekli ste da ste imali razgovore sa Agimom 
Bajramijem koji su bili slični onim razgovorima koje ste imali sa Fatmirom Limajem 
o organizovanju jedinica u Kačaniku/Kaçanik. Da li ste imali slične razgovore i sa 
Imrijem Ilazijem? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Da. Imali smo gotovo iste razgovore. Imali smo i 
iste brige, jer to su bile brige svih nas u to vreme. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: Postaviću vam isto pitanje koje sam vam 
postavio kad smo govorili o martu i aprilu. Sada govorimo o maju, govorimo o 
drugim opštinama. Jeste li koordinirali svoje aktivnosti u drugim opštinama sa tim 
drugim ljudima i sa Fatmirom Limajem? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Koordinacija naših aktivnosti nije nastavljena do 
maja ali u maju, kao što sam ranije rekao, i nakon kontakata koje sam ranije 
uspostavio sa Hashimom Thaçijem preko telefona, ja sam preuzeo da se pobrinem za 
transport oružja iz Albanije na Kosovo/Kosovë. Preuzeo na sebe da koordiniram 
aktivnosti jedinica u Kačaniku/Kaçanik, Uroševacu/Ferizaj, Štimlju/Shtime i 
Lipljanu/Lipjan, kako bih održavao liniju snabdevanja. To je bila linija snabdevanja 
za oružje i municiju i to je bio zadatak koji sam dobio od Glavnog štaba preko 
Hashima Thaçija. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: Kada ste vi u maju uspostavili direktni kontakt 
sa Hashimom Thaçijem? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Nije to bio direktni kontakt. Bilo je to telefonom a 
to se dogodilo tokom moje posete Kačaniku/Kaçanik. Kontakt je uspostavljen nakon 
što smo dobili informaciju od naših saradnika Agusha Buje i Adema Grabovcija, koji 
su nas informisali da je Hashim Thaçi bio u Švajcarskoj, pa smo insistirali, to jest ja i 
Agim Bajrami da stupimo s njim u kontakt telefonom. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: Rekli ste da ste imali direktan kontakt, da ste 
imali direktnu koordinaciju sa Hashimom Thaçijem vezano za stvaranje linije 
snabdevanja oružjem i municijom za opštine u kojima ste vi vršili orgranizaciju ili 
učestvovali u orgranizaciji. To su: Kačanik/Kaçanik, Uroševac/Ferizaj, 
Štimlje/Shtime i Lipljan/Lipjan. Jeste li vi takođe vršili koordinaciju sa Fatmirom 
Limajem u Klečki/Kleçkë? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Gospodine, ja sam već rekao da sam imao kontakte 
telefonom, ne direktno. Pre tog kontakta telefonom, nisam koordinirao, niti 
orgranizovao ove jedinice, jer svaka jedinica je imala osobu koja je bila zadužena. U 
Kačaniku/Kaçanik je Agim Bajrami za to bio odgovoran, u Uroševcu/Ferizaj Imri 
Ilazi a za Štimlje/Shtime i Lipljan/Lipjan sam bio ja zadužen. Dakle, to je značilo, do 
perioda dok sam ja imao zadatak da vršim koordinaciju, to je bio specifičan zadatak 



 

 

da se koordiniraju aktivnosti jedinica vezano za snabdevanje oružjem, odnosno linije 
za snabdevanje naoružanjem. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: Moje pitanje je bilo: da li ste taj zadatak dobili 
od Hashima Thaçija? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: To mi je preneto od Hashima Thaçija. U to vreme 
postojalo je verovanje da vam Glavni štab daje zadatak da uspostavite liniju 
snabdevanja za naoružanje. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: Juče ste rekli da vam je u maju 1998. godine 
Hashim Thaçidao zadatak u Drenici/Drenicë, što je bilo karakteristično za 
Lipljan/Lipjan i Štimlje/Shtime. Da li je došlo do tačke kada je vaš zadatak bio 
proširen da se uključe Kačanik/Kaçanik i Uroševac/Ferizaj, to jest da li vam je u 
jednom trenutku rečeno da se vaš zadatak širi i da uključuje Kačanik/Kaçanik i 
Uroševac/Ferizaj? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: To je bio dodatni zadatak, konkretni zadatak da se 
koordiniraju aktivnosti jedinica iz Kačanika/Kaçanik, Uroševca/Ferizaj, 
Štimlja/Shtime i Lipljana/Lipjan, kako bi se stvorila ova linija snabdevanja oružjem. 
To je bila dodatna odgovornost za mene. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: Kada ste saznali za ovu dodatnu odgovornost? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: To je bilo u maju, tokom posete Kačaniku/Kaçanik. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: Da li ste preuzeli tu dodatnu odgovornost sami 
ili vam je dodeljena? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Naravno. Ako ne bih bio voljan da preuzmem tu 
odgovornost, ne bi mi bila dodeljena. Ja sam bio spreman da delujem i da radim 
prema naređenjima koje je izdao Glavni štab. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: Ko vam je rekao da ćete imati taj dodatni 
zadatak? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Nalazim da je ovo insistiranje malo čudno. Mislim 
da sam jasno rekao da sam ostvario kontakt telefonom sa Hashimom Thaçijem vezano 
za taj dodatni posao. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: U redu. Shvatio sam sada da je ta komunikacija 
bila u maju 1998. godine, pre nego što ste otišli u Kačanik/Kaçanik ili kada... 
oprostite, kada ste bili u Kačaniku/Kaçanik? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Bilo sam u maju. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: Hvala. Osim... samo da nam bude jasno, osim 
telefonskih kontakta, kako ste rekli, sa Hashimom Thaçijem i vaših kontakata sa 
vođama jedinica o kojima ste govorili, sa Agimom Bajramijem i Imrijem Ilazijem, 
jeste li koordinirali sa bilo kim drugim te aktivnosti? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Ne. Kao što sam rekao, moj zadatak je bio vrlo 
određen. Meni je bilo jasno da je moj posao bio da koordiniram jedinice u 
Štimlju/Shtime i Lipljanu/Lipjan kako bi se uspostavila ova ruta snabdevanja 
oružjem. I nije bilo više od toga. 
 



 

 

TUŽILAC WHITING – PITANJE: Dakle, da pođemo dalje. Nakon što ste ostvarili 
kontakt sa Hashimom Thaçijem i planirali da se uspostavi ova linija snabdevanja 
oružjem, šta se zatim dogodilo? Šta ste sledeće uradili? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Tokom tih dana u Kačaniku/Kaçanik, zajedno sa 
Agimom Bajramijem, pokušali smo da podelimo zadatke vezano za ovu rutu 
snabdevanja oružjem. Jedinica Agima Bajramija je preuzela odgovornost da prati 
oružje koje je dolazilo iz Albanije i Makedonije. A što se tiče sela Grebno/Greme, tu 
je posao trebala da vrši jedinica iz Uroševac/Ferizaj i onda da se to prebaci na drugu 
jedinicu u mojoj opštini u kojoj sam ja bio odgovoran. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: Jeste li bili u stanju da uspostavite taj put 
snabdevanja oružjem? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: U dogovoru sa Agimom Bajramijem i Imrijem 
Ilazijem mi nismo preuzeli rizik da imamo samo jedan put snabdevanja zato što su to 
bila opasna vremena na Kosovu/Kosovë, pa bi takav put snabdevanja mogao lako biti 
presečen. Zbog toga smo imali i takozvane rezervne linije. Postojale su takve dve 
dodatne rezervne linije snabdevanja. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: Nekoliko puta ste spomenuli jedinicu u 
Uroševcu/Ferizaj, jedinicu u vašoj opštini gde ste vi bili odgovorni. Da li su te 
jedinice bile grupe vojnika pod vašom komandom i pod komandom Agima 
Bajramija? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: To su bile gerilske jedinice koje su u to vreme 
imale uputstva... mi smo imali uputstva u to vreme, koja smo dobili od Glavnog štaba, 
da formiramo i uspostavimo te gerilske jedinice. Imali smo osoblje za formiranje i 
uspostavljanje tih gerilskih jedinica. U Kačaniku/Kaçanik je postojala jedinica 
Kaçanik koju je vodio Agim Bajrami. U Uroševcu/Ferizaj je jedinica osnovana nešto 
kasnije, krajem aprila ili početkom maja a vođa je bio Imri Ilazi. Dok u 
Štimlju/Shtime još nije bila formirana. Oružje koje se očekivalo da dođe preko ove 
linije snabdevanje, još uvek se čekalo. Tu sam jedinicu predvodio ja. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: Kada je osnovana ta jedinica u Štimlju/Shtime 
koju ste vi predvodili? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Jedinica je bila osnovana nakon što je stiglo oružje, 
zajedno sa mnom, iz Kačanika/Kaçanik u opštinu Lipljan/Lipjan i to u selo 
Krajmirovce/Krojmir. Razlog zbog koga je to bilo u selu Krajmirovce/Krojmir je bio 
taj što su tamo bila još druga dva vojnika koja su stigla iz Nemačke. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: Kada ste stigli u Krajmirovce/Krojmir? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Stigao sam u Krajmirovce/Krojmir krajem maja. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: Ko su bila ta dva vojnika koja su stigla iz 
Nemačke a koja su bila tamo? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Ramiz Qeriqi, koji je kasnije koji je kasnije bio 
poznat pod nadimkom Luani i još jedan vojnik koji se zvao Fadil, ako ne grešim. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: Da li je Fadil bilo ime tog drugog vojnika ili 
njegovo pseudonim? 



 

 

SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Ne znam da li mu je to bilo ime ili pseudonim, ali 
znao sam ga jednostavno kao Fadila, zato što je bio u Krajmirovcu/Krojmir i on je bio 
poreklom iz sela Krajmirovce/Krojmir. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: Da li ste ikada saznali njegovo pravo... neko 
drugo ime za njega, bilo da se radilo o pseudonimu ili prezimenu? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Kao što sam rekao, osoba koju sam u to vreme 
poznavao, znao sam samo po imenu Fadil. Kao što sam juče spomenuo, nije bilo 
logično pitati neku osobu da li joj je to ime ili pseudonim, zato što bi to moglo njega 
kao vojnika i njegovu porodicu staviti u rizičnu situaciju. Ja sam ga naprosto znao kao 
Fadila i nisam mogao da ga pitam da li mu je to ime ili pseudonim. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: Ali moje pitanje je bilo: da li ste kasnije saznali 
neko drugo ime ili pseudonim ili više informacija ko je taj Fadil? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Čak i danas ja ga nazivam Fadilom. Ne znam da li 
mu je to pravo ime ili pseudonim. Može se dogoditi da čak i sada, znači nakon rata, da 
vojnike nazivamo imenima koja su koristili za vreme rata, a da ne znamo da li je to 
pseudonim ili stvarno ime. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: Kada ste stigli u Krajmirovce/Krojmir krajem 
maja 1998. godine, rekli ste da su bila ta dva vojnika iz Nemačke tamo: Ramiz Qeriqi 
i taj Fadila. Šta ste vi zatekli tamo u Krajmirovcu/Krojmir? Da li je nešto bilo, bilo 
šta, bilo organizovano? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Nisam video nešto mnogo organizacije ali prema 
Ramizu Qeriqiju, on je razgovarao s ljudima koji su bili spremni da se tamo angažuju. 
A kad je reč o oružju koje sam doneo iz Kačanika/Kaçanik, preko te linije 
snabdevanja koju sam spomenuo, vojnici iz Krajmirovca/Krojmir i sa područja 
Krajmirovca/Krojmir bili su naoružani tim oružjem. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: Rekli ste da ste vi komandovali tom jedinicom. 
Da lije ta jedinica imala neko ime? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Nakon što su ti ljudi dobili oružje, održan je 
sastanak i na tom sastanku je odlučeno da će ta gerilska jedinica dobiti ime Sokoli. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: Kakvo je poreklo tog imena Sokoli? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Sokoli je ptica. Na albanskom se zove 
''petrit''[soko], pa smo zato smatrali da je prikladno ime za našu jedinicu. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: Koliko ste dugo ostali u Krajmirovcu/Krojmir? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Ne znam tačno koliko ali znam da sam ostao 
nekoliko dana. Mi smo učinili napor da se još bolje organizujemo kao jedinica Sokoli, 
iako je ta jednica nije bila poznata po imenu. Srpske snage koje su dolazile u ta sela iz 
pravca Pertaštici/Pjetërshticë, primorale su da se organizujemo i u 
Petraštici/Pjetërshticë. I nakon što je ta jedinica nastala u Krajmirovcu/Krojmir, počeo 
je veliki priliv ljudi koji su bili spremni da stupe u OVK i zbog toga smo počeli da 
razmišljamo o proširenju i stvaranju novih jedinica. Ali je postojao nedostatak oružja i 
ja sam morao ponovo da idem u Kačanik/Kaçanik kako bih organizovao nabavku 
oružja i kako bi ta dostava oružja bolje funkcionisala. 
 



 

 

TUŽILAC WHITING – PITANJE: Rekli ste da je ova jedinica Sokoli imala sedište 
u Krajmirovcu/Krojmir i da se proširila u Petrašticu/Pjetërshticë. Da li se ona proširila 
i u Crnoljevo/Carralevë? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Kao što sam rekao, mi smo počeli da razmišljamo, 
kao i jedinicu Sokoli da stvorimo jednu drugu jedinicu u Petraštici/Pjetërshticë i to se 
zaista i dogodilo ubrzo zbog velikog priliva ljudi.  Oni su dolazili čak i sa vlastitim 
oružjem, tako da je bilo moguće da se stvori jedna manja jedinica u 
Petraštici/Pjetërshticë. Časni Sude, ovde bismo  morali da uzmemo u obzir način na 
koji su se stvari razvijale. To se sve dešavalo  veoma brzo. Promene su se događale 
svakodnevno. Dotok ljudi i njihov pritisak da stupe u OVK bio je veliki, pa se 
jedinica koja je osnovana u Petraštici/Pjetërshticë vrlo brzo povećavala. Novi vojnici 
su se učlanjivali i ona je postala veća gerilska jedinica nego što smo mi, zapravo, 
očekivali. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: Ali da li ste se proširili u Crnoljevo/Carralevë? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Već sam ranije rekao da jedinica Sokoli nije kasnije 
funkcionisala. Ona nije bila poznata pod imenom Sokoli, jer je deo njenih vojnika, 
koje je predvodio Ramiz Qeriqi, bio stacioniran u Petraštici/Pjetërshticë, gde su 
formirali novu jedinicu. To je možda označilo početak određenih problema koje smo 
imali u vezi sa orgranizacijom. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: Da li je ta nova jedinica u Petraštici/Pjetërshticë 
imala drugi naziv? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Ona se nije nazivala Sokoli, već je dobila naziv po 
nazivu sela, zvala se jedinca Pjetërshticë. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: A ko je bio zadužen za tu jedinicu, za jedinicu 
Pjetërshticë? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Nekoliko dana kasnije jedinica Pjetërshticë je 
pokrivala područje Zborce/Zborc a osoba koja je bila za nju zadužena je bio Ramiz 
Qeriqi, poznat pod pseudonimom Luan. Ja sam tamo išao nekoliko dana zaredom 
kako bih im davao sugestije u vezi sa njihovim položajem, međutim nastali su neki 
problemi. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: Kakvi problemi? Da li ste imali problema sa 
komandantom Luanom? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Problemi su bili uglavnom organizacione prirode. 
Ja sam se zalagao da se ta jedinica organizaciono formira korak po korak i da se 
poštuju pravila OVK što je dovelo do situacije da ne budemo u dobrim odnosima. Ta 
osoba je, po mom, mišljenju bila prilično neobuzdana. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: Dakle, da li ste vi ostali komandant jedinice u 
Krajmirovcu/Krojmir? Je li to vaša tvrdnja? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: U to vreme u Krajmirovce/Krojmir su bila tri ili 
četiri vojnika i postojao je jedan čovek, jedan vojnik koji se bavio registracijom lica 
koja su dolazila u Krajmirovce/Krojmir, kako bi izrazila svoju spremnost da pruže 
svoj doprines i se uključe u redove OVK. Moj zadatak u vezi sa nabavkom oružja na 
liniji Štimlje/Shtime – Kačanik/Kaçanik – Lipljan/Lipjan i priliv ljudi koji su želeli da 
stupe u OVK, primorali su me da ponovo posle nekoliko dana odem u 
Kačanik/Kaçanik. 



 

 

 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: Vratili ste se u Kačanik/Kaçanik. Koliko ste se 
tamo zadržali? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Taj period, naime ovaj period o kome sada 
govorim, početkom juna, bio je nešto bolji u pogledu organizacije u jedinicama u 
Kačaniku/Kaçanik i Uroševcu/Ferizaj. Putovanje za Kačanik/Kaçanik bilo je lakše i 
brže. Mogao sam da doputujem do Kačanika/Kaçanik za dve noći a zatim bih tamo 
ostajao dan-dva i vraćao se. I čitav put bi trajao šest do sedam dana. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: Da li ste se onda vraćali u 
Krajmirovce/Krojmir? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Da. Naravno da sam se vratio u 
Krajmirovce/Krojmir sa nekoliko komada oružja koje sam nabavio preko ovih linija 
snabdevanja iz Globočice/Glloboçicë i preko jedinice Agima Bajramija. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: A koliko ste se zadržali u Krajmirovcu/Krojmir 
kada ste se tom prilikom vratili? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Nakon mog povratka u Krajmirovce/Krojmir 
dogodilo se nešto na šta smo dugo čekali, javno je istupio portparol OVK koji je dao 
svoju prvu izjavu. A kao posledica toga mi smo postali svesniji, odnosno bili smo u 
mogućnosti da komuniciramo sa Glavnim štabom preko Jakupa Krasniqija, 
portparola; to se dogodilo sredinom jula. U to vreme ja sam se nalazio u 
Krajmirovcu/Krojmir ali nakon javnog istupanja Jakupa Krasnićija, ja sam insistirao 
da se sastanem sa portparolom OVK. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: Da li ste se i sastali? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Da. Ja sam se sa njim sastao nakon 15. ili 16. 
Sećam se ovog datuma zbog toga što je moj brat Rame Buja stupio u redove OVK. I 
ja sam se sa Krasniqijem sastao u Klečki/Kleçkë gde se on nalazio radi jednog 
razgovora. Razgovarao sam sa njim o mogućnosti da se mi bolje organizujemo u onim 
delovima gde sam ja imao kontakte. Jakup Krasniqi me je jednostavno obavestio da 
su u to vreme podzone OVK određene i da se upravo tih dana imenuju jedan ili dva 
komandanta podzona. I takođe mi je rekao da namerava da organizuje i imenuje 
komandante jedne druge podzone čije ime on još nije znao ali je ta podzona trebalo da 
obuhvati opštine Štimlje/Shtime i Uroševac/Ferizaj. U to vreme dilema je bila u 
opštinama Kačanik/Kaçanik  i Ðeneral Jankovic/Han i Elezit. Ta informacija me je 
motivisala da radim čak više a tog dana Jakup Krasnići je dao jedan intervju. 
Naravno, dok je portparol davao taj intervju ja sam stajao pored njega. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: Vi ste rekli 15. i 16. Da li je to 15. i 16. juna 
1998. godine? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Rekao sam da se to dogodilo nakon 15. ili 16. juna 
a te dane pamtim zbog angažovanja mog brata. Prema mom sećanju, toga dana se moj 
brat, s oružjem, priključio OVK, to je bilo 16. juna. Dakle, posle tih dana. Dakle, ne 
znam tačno kada se to dogodilo ali to je bilo oko 20. juna. To je otprilike taj datum. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: U redu. Vratićemo se na ove predmete kasnije 
ali bih sada hteo da se usredsredim na vremenski period od maja pa do sredine juna. 
Vi ste nam ranije rekli da ste krajem maja otišli u Klečku/Kleçkë i tamo proveli jednu 
noć. A sada ste nam rekli da ste se otprilike 20. juna sastali sa Jakupom Krasniqijem u 



 

 

Klečki/Kleçkë. Između ta dva datuma, od kraja aprila pa do sredine juna, da li ste 
odlazili u Klečku/Kleçkë? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Nisam razumeo pitanje. 
  
TUŽILAC WHITING – PITANJE: Bilo je to dugačko pitanje. Od kraja aprila pa do 
sredine juna 1998. godine da li ste odlazili ili otišli u Klečku/Kleçkë? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Da. Sećam se da je to moglo bilo u nekom 
trenutku. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: Da li se sećate kad je to moglo da bude?   
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: To je moglo biti u ono vreme dok sam bio u 
Krajmirovcu/Krojmir. Možda je to bilo početkom juna, ne mogu da vam kažem  tačno 
vreme. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: A da li se sećate zašto ste otišli u 
Krajmirovce/Krojmir... mislim, u Klečku/Kleçkë? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Samo zato da bih se sastao sa mojim drugovima, da 
se sastanem sa Fatmirom Limajem i Ismetom Jasharijem. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: A da li ste se i sreli sa Fatmirom Limajem i 
Ismetom Jasharijem? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Da. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: Možete li da nam opišete prirodu tih sastanaka 
sa njima? Šta se dogodilo? Šta je bila svrha ovih sastanaka? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Kao što sam rekao, svrha ovih sastanaka je bila da 
vidim svoje drugove koje nisam video neko vreme. I jednostavno da  vidim kako su. 
To je naprosto bio drugarski sastanak. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: Osim te prilike kada ste se sastali samo 
drugarski, da li se sećate nekih drugih putovanja u Klečku/Kleçkë u tom vremenskom 
periodu, od kraja aprila pa do sredine juna 1998. godine? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Ne sećam se drugih sastanka. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: U tom istom vremenskom periodu, od kraja 
aprila pa do sredine juna 1998. godine, da li ste na bilo koji drugi način bili u kontaktu 
sa Fatmir Limajem, bilo preko kurira, telefonom ili na bilo kojim drugi načinom? 
Nisam siguran da ste odgovorili, ali nisam... ništa se nije čulo. 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Nisam razumeo pitanje. Molim vas, ponovite ga. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: Naravno. Vi ste nam rekli da ste početkom juna 
u nekom trenutku otišli u drugarsku posetu u Klečka/Kleçkë i i da je to bio jednini put 
kada ste otišli u Klečku/Kleçkë. Postaviću vam jedno drugo pitanje. U tom periodu, 
od kraja aprila do sredine juna 1998. godine da li ste Fatmira Limaja sreli na nekom 
drugom mestu, osim u Klečki/Kleçkë? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Ne sećam se da sam ga video na nekom drugom 
mestu. Sećam se da sam ga video u Klečki/Kleçkë. 
 



 

 

TUŽILAC WHITING – PITANJE: U tom istom periodu, od kraja aprila do sredine 
juna 1998. godine, da li ste sa Fatmirom Limajem imali bilo kakve druge 
komunikacije na bilo koji način, na primer, telefonom ili preko kurira? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Ne. Ono što sam ranije rekao, negde u aprilu, 
krajem aprila, preko kurira sam imao kontakt sa Fatmirom Limajem. Ali u kasnijem 
periodu, kao što sam već ranije objasnio, ja sam bio u Malopoljcu/Mollopolc i onda 
otišao u Kačanik/Kaçanik. A u tom periodu nismo mogli da kontaktiramo ni na jedan 
način, ni na koji način uopšte. 
  
TUŽILAC WHITING – PITANJE: Ali šta je bilo u vreme dok ste bili u 
Krajmirovcu/Krojmir? Da li ste tada imali bilo kakve kontakte telefonom ili preko 
kurira za vreme...  od kraja aprila do sredine juna 1998. godine? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Objasnio sam to ranije. U Krajmirovcu/Krojmir 
sam bio krajem maja i znam da sam se jednom s njim sastao. Znam da sam otišao u 
Klečku/Kleçkë početkom juna. A što se tiče drugih prilika kada sam se sa njim 
susretao, ja se toga ne sećam. Moguće da smo se sreli ali ne sećam se.  
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: Iz toga zaključujem da niste imali ni kontakte 
preko kurira, osim onog kurirskog kontakta u aprilu. Osim pokušaja komunikacije 
krajem aprila, niste imali imali komunikaciju preko kurira u periodu o kome smo 
govorili, od kraja aprila pa do sredine juna 1998. godine. Ja samo želim da dobijem 
jasan odgovor na to pitanje. 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Dao sam ranije jasan odgovor. Treba da uzmete u 
obzir ono što sam upravo rekao. Krajem aprila, nakon sastanka da Fatmirom Limajem 
ja sam se locirao u Malopoljcu/Mollopolc i nisam mogao da kontaktiram Fatmira 
Limaja sve do mog povratka u Kačanik/Kaçanik. Naravno, nakon povratka u 
Kačanik/Kaçanik, mi smo javno nastupili sa jedinicom iz Krajmirovca/Krojmir. U 
junu sam bio nekoliko dana u Krajmirovcu/Krojmir i koliko se sećam, kontaktirao 
sam Fatmira Limaja jednom prilikom u Klečki/Kleçkëi  kada sam otišao da posetim 
Fatmira Limaja i Ismeta Jasharija. To je jedini direktan susret sa njim koga se sećam. 
Što se tiče drugih kontakata, moguće je da smo ih imali tokom bitaka ili borbi ali ja se 
toga ne sećam.   
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: Gospodine Buja, vi ste vrlo jasno rekli o svojim 
direktnim kontaktima i vaše svedočenje o tome je vrlo jasno. Ono što sam ja vas pitao 
jeste: da li ste bili u bilo kakvom kontaktu telefonom ili bilo kakvom kontaktu preko 
kurira kada ste bili... rekli ste da je bilo nemoguće dok ste bili u 
Malopoljcu/Mollopolc, ali dok ste bili u Krajmirovcu/Krojmir u maju i junu, prvoj 
polovini juna 1998. godine? I molim vas da se samo na to to pitanje usredsredite: da li 
ste u periodu između maja i prve polovine juna 1998. godine, imali bilo kakve 
kontakte telefonom ili preko kurira sa Fatmirom Limajem? Da ili ne? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: U junu mesecu ja nisam imao ni telefon, ni radio 
vezu. Prema tome, veza sa Fatmirom Limajem sredstvima komunikacije nije 
postojala. Nisam imao kontakte. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: Hvala. E sad, u Krajmirovcu/Krojmir u kom je 
bila stacionirana jedinica Sokoli... U stvari, dozvolite da malo drugačije postavim to 
pitanje. Da li su mesta gde su jedinice bile stacionirane, na primer, kao što je jedinica 
Sokoli bila stacionirana, da li su ta mesta imala neke nazive... da li se za njih koristio 
naziv, recimo, štab ili neki sličan naziv?  



 

 

SVEDOK BUJA – ODGOVOR: U ovom periodu ne možemo da govorimo o štabu. 
Ja vrlo dobro znam šta je to štab. Časni Sude, koliko znam, štab bi trebalo da ima 
svog komandanta i dobru strukturu, što mi u to vreme nismo imali. To je bila čista 
gerilska jedinica koja je imala svog komandanta i ponekad zamenika komandanta. U 
to vreme postojanje štaba nije bilo moguće na način kako vi to mislite. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: Mislim da vi unapred odgovarate na pitanje 
koje nisam ni postavio. Moje pitanje je bilo: da li se za takvo mesto koristio bilo 
kakav naziv, sedište ili neko drugo ime? Na koji način se o tome govorilo?  
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Mesto se zvalo Krajmirovce/Krojmir. Gerilska 
jedinica se u početku zvala Sokoli. A kasnije je ta jedinica raspuštena a formirana je 
jedinica u Petraštica/Pjetërshticë, jedinica koju smo zatim nazvali jedinica Zborc. A u 
kasnijoj fazi je formirana nova jedinica u Lipovici/Lipovicë i Fuštici/Fushticë. Ali 
jedinice su dobijale naziv po selim u kojima su bile smeštene. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: Da li ste ikada čuli termine ili "tačka" ili 
"punkt"? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Da, čuo sam to, mada to nije imalo nikakvu vojnu 
konotaciju. To nije bio vojni izraz. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: A kako je korišćen termin "punkt", odnosno 
''pika'', kako ste rekli? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Nije mi jasno o kojim punktovima govorite. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: Pa, na primer, da li se za Krajmirovce/Krojmir 
ikada koristio taj termin "punkt"? Vi ste rekli da je postojala jedinica u 
Fuštici/Fushticë. Da li se o njoj ikada govorilo kao o punktu? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Zavisi kako su vojnici o njima govorili. U 
Fuštici/Fushticë je bila vatrena linija.  Kada je gerilska jedinica morala da se uključi u 
frontalni sukob, ta linija se nazivala vatrena linija. Možda su vojnici o tome govorili 
kao o punktu. Ne mogu da budem sasvim precizan ali ono što znam jeste da smo mi 
upotrebljavali izraz "linija vatre". 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: U redu. Ali moje pitanje je bilo... postaviću ga 
na ovaj način: da li ste vi ikada čuli da se za Krajmirovce/Krojmir ili 
Petrašticu/Pjetërshticë koristi taj naziv "punkt"? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Časni Sude, ja sam došao ovde da svedočim o 
onome što znam i što sam video. Ja kažem da znam da su tamo postojale linije vatre. I 
tamo su bile gerilske jedinice koje su dobijale nazive po selima u kojima su 
formirane. A što se tiče toga kako su ljudi o njima govorili, koje reči su koristili kada 
su ih opisivali, ja sam ovde pod zakletvom i želim da kažem ono što sam znao o tome 
onda a i sada. 
 
SUDIJA PARKER: Da li je taj vaš odgovor ne? 
 
SVEDOK BUJA: Odgovor je: ja to nisam znao, ja to nisam čuo. Jednostavno,  ne 
znam. Znam za linije vatre ali kako su drugi to opisivali, ja nisam ovde došao da 
svedočim o onome kako su drugi to nazivali, već o onome što sam ja lično video ili 
što mogu da kažem ovde. 
 



 

 

SUDIJA PARKER: Bilo vam je postavljeno pitanje šta ste čuli o tom terminu. A 
pretpostavljam da je vaš odgovor ne. 
 
SVEDOK BUJA: Da. Odgovor je ne. 
 
SUDIJA PARKER: Hvala. 
 
TUŽILAC WHITING: Hvala, časni Sude. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: Pored jedinica...  govorićemo sada o njima kao 
o jedinicama a ne kao o punktovima. Pored jedinica koje su osnovane u 
KrajmirovcuKrojmir a vi ste pomenuli i Fušticu/Fushticë. Da li ste saznali da li su i u 
drugim selim u ovom području oko Krajmirovca/Krojmir osnovane jedinice u ovom 
vremenskom periodu, u maju i junu 1998. godine?  
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Ja sam pomenuo jedinice za koje ja znam. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: Da li možete, molim vas, da ih ponovite? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Jedinica Pjetërshticë, jedinica Zborc, jedinica 
Lipovicë i jedinica Fushticë.  
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: A da li su one sve osnovane u maju i junu... u 
maju i početkom juna 1998. godine? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Krajem maja, kao što sam već renije rekao, prva 
jedinica je osnovana u Krajmirovcu/Krojmir. Druge jedinice su formirane u junu. 
Prema tome, osnivanje ovih jedinica nije se dogodilo preko noći. Prošli su dani i dani. 
One su formirane postepeno. Jedinice Pjetërshticë i Zborc su formirane ranije. 
Kasnije je formirana jedinica Lipovicë. A nekoliko dana kasnije, što je za nas bilo već 
prilično kasno, s obzirom na potrebu za orgranizacijom, formirana je jednica u 
Fuštici/Fushticë. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: A da li su sve te jedinica... do onog vremena 
kad ste se sastali sa Jakupom Krasniqijem u Klečki/Kleçkë oko 20. juna, da li su sve 
te jedinice već bile formirane? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Ne sve. Jedinica Lipovicë je bila formirana a kasije 
jedinica u Fuštici/Fushticë. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: A šta je sa Lužnicom/Luzhnicë ? Da li ste čuli o 
tome da je osnovana jedinica u Lužnici/Luzhnicë? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Ja sam bio u Lužnica/Luzhnicë u kasnijem periodu 
da posetim jedinicu. Tamo je postojala gerilska jedinica, u Lužnica/Luzhnicë. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: Kada je to bilo? Kada ste posetili, kada je to 
bilo? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: To je bilo krajem juna, početkom jula. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: Pre nego što ste je posetili da li ste saznali da 
postoji jedinica u Lužnici/Luzhnicë? Kada kažem ''saznali'', mislim da li vam je neko 
rekao, da li ste čuli? Da li ste na neki način saznali da postoji jedinica u 
Lužnici/Luzhnicë? 



 

 

SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Ja sam shvatio da postoje vojnici u 
Lužnici/Luzhnicë ali saznao sam da tamo postoji jedinica kada sam posetio 
Lužnicu/Luzhnicë. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: A kada ste saznali da postoje vonici tamo u 
Lužnici/Luzhnicë? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Mislim da je bilo nakon mog povratka iz 
Kačanika/Kaçanik. Mislim da je to bilo u junu. Tada sam shvatio da u 
Lužnici/Luzhnicë postoje vojnici a zatim, nakon moje posete shvatio sam da je to 
jedinica. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: Časni Sude, možda je ovo odgovarajuće vreme 
pauzu. 
 
SUDIJA PARKER: U redu. Sada ćemo napraviti prvu jutarnju pauzu i nastaviti sa 
radom u 10.50 časova.  
 
 

(pauza) 
  
 
SUDIJA PARKER: Izvolite, gospodine Whiting. 
 
TUŽILAC WHITING: Hvala, časni Sude. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: Gospodine Buja, pre pauze ste nam rekli da je u 
Lužnici/Luzhnicë postojala jedna jedinica za koju ste vi saznali krajem juna, 
početkom jula 1998. godine. A šta je bilo sa Lapušnikom/Llapushnik? Da li ste znali 
da je i u Lapušniku/Llapushnik bila jedna jedinica? U vreme maja ili juna 1998. 
godine? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Znao sam da je bilo nekoliko jedinica u 
Lapušniku/Llapushnik. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: Kada ste to saznali? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Nakon povratka iz Kačanik/Kaçanik, naravno, 
krajem maja, početkom juna. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: Kako ste to saznali? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: To sam saznao, jer smo mi delovali u 
Krajmirovcu/Krojmir, Sedlaru/Shalë i Nekovcu/Nekoc, što je bila treritorija gde su 
formirane te jedinice, u Fuštici/Fushticë i u Lipovici/Lipovicë. I čuo sam da su borbe 
počele u klancu Lapušnik/Llapushnik. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: Da li se sećate kada su počele borbe u klancu 
Lapušnik/Llapushnik? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Ne znam datum ali bilo je to u maju. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: A šta se desilo nakon borbi u klancu 
Lapušnik/Llapushnik? 



 

 

SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Nakon borbi, na osnovu onoga što sam čuo, 
gerilske jedinice OVK su blokirale klanac Lapušnik/Llapushnik. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: A da li je tada u Lapušniku/Llapushnik 
formirana jedna jedinica ili više jedinica? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Ne znam sigurno ali sam čuo da je tamo bilo više 
jedinica. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: Da li ste čuli imena tih jedinica? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Da. Čuo sam za nekoliko jedinica kao što je 
jedinice Pellumbi, Guri, Çeliku 3 i ako ne grešim, tu je bila i jedinica Lumi. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: Da li vam je poznato da put Peć/Pejë – 
Priština/Prishtinë deli Lapušnik/Llapushnik? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Vrlo slabo poznajem Lapušnik/Llapushnik kao 
selo. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: A da li znate da taj put deli 
Lapušnik/Llapushnik na dva dela? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Ne znam da li put deli Lapušnik/Llapushnik na dva 
dela ili je reč o jednoj celini. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: Pominjali ste jedinicu Çeliku 3. Da li znate u 
kom konkretno delu Lapušnika/Llapushnik se nalazila ta jedinica? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Ne znam konkretno, jer ja nisam delovao u 
Lapušniku/Llapushnik, tako da mi je teško tačno da vam kažem gde je delovala ta 
jedinica. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: Možete li da nam date bilo kakvu informaciju o 
tome... rekli ste da ne možete da nam kažete konkretno ali da li možete  da nam date 
bilo kakvu informaciju o tome gde je jedinica Çeliku 3 delovala u 
Lapušniku/Llapushnik? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Ne mogu da vam dam nikakvu informaciju. Mogu 
vam samo da vam kažem na osnovu onoga što znam, a to je da je jedinica Çeliku 3 
bila stacionirana u Lapušniku/Llapushnik. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: Ali niste u mogućnosti da nam date bilo kakvu 
informaciju gde je u Lapušniku/Llapushnik ona delovala? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: To nisam mogao da znam, jer sam delovao u 
jednom drugom delu. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: A šta je sa jedinicom Guri? Da li imate bilo 
kakve informacije gde je delovala ta jedinica? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Na osnovu onoga što sam čuo, iako nisam ovde da 
govorim ono što sam čuo, ali pošto vi insistirate, mogu vam reći da je jedinica Guri 
delovala, kao što sam već ranije rekao, na području Lapušnika/Llapushnik. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: Ali da li, pored toga, imate bilo kakvih drugih 
informacija? I da bude jasno, ja postavljam pitanje u vezi onoga što ste čuli ili videli 



 

 

ili saznali. Da li imate bilo kakve informacije o tome gde je, osim 
Lapušnika/Llapushnik, delovala jedinica Guri? Bilo kakvu konkretnu informaciju? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Ne želim da govorim o onome što sam čuo posle 
rata, jer često smo govorili o ratu posle rata ali smo onda to gledali iz posleratnog ugla 
a ne iz ugla vremena u kom se to dešavalo. Ja sam u to vreme znao da su te jedinice 
postojale i delovale u Lapušniku/Llapushnik i znao sam za te jedinice koje sam već 
pomenuo: Pellumbi, Guri, Çeliku 3 i ako se ne varam, i jedinica Lumi. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: Dakle vaše je svedočenje da ne možete da nam 
kažete ništa konkretnije o tome gde su u ono vreme ove jedinice delovale. Da li je to 
vaše svedočenje? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Da. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: A šta je sa Javorom/Javor? Da li je postojala 
jedinica u Javoru/Javoru? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Ne sećam se da je u Javoru/Javor postojala 
jedinica. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: A sada želim da vas pitam o vašem saznanju ko 
je komandovao pojedinim jedinicama. Već ste nam rekli za Krajmirovce/Krojmir. Šta 
je bilo sa Lužnicom/Luzhnicë, ko je komandovao jedinicom u Lužnici/Luzhnicë? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Tokom moje posete tamo, sreo sam se sa Ismetom 
Jasharijem i on je izgleda bio komandant jedinice u Lužnici/Luzhnicë. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: A da li je Ismet Jashari u to vreme bio poznat 
pod svojim pseudonimom? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Da. Bio je poznat pod pseudonimom Kumanova. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: A jedinica Çeliku 3 u Lapušniku/Llapushnik, da 
li znate ko je komandovao tom jedinicom? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: U to vreme nisam znao ko je komandovao tom 
jedinicom Çeliku 3. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: Opisali ste jedinice u maju i junu 1998. godine 
u različitim mestima: u Krajmirovcu/Krojmir, u Petraštici/Pjetërshticë, 
Fuštici/Fushticë, Lapušniku/Llapushnik, Lužnici/Luzhnicë i drugim mestima. Moje 
pitanje je sledeće: da li je postojala bilo kakva komanda ili koordinacija iznad tih 
jedinica u to vreme, u maju i junu 1998. godine? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Časni Sude, želeo bih da objasnim da je 
Oslobodilačka vojska Kosova rasla kroz nekoliko faza i do marta 1998. godine bila je 
u dubokoj ilegali. Posle marta bila je ograničena, rekao bih, limitirana. Bila je 
poluilegalna, rekao bih. To je bila faza u kojoj su se razvile gerilske jedinice u junu i 
julu i to je. U toj fazi se razvijala veoma brzo. U stvari, moglo bi se opisati kao 
horizontalni razvoj, kada je reč o jedinicama OVK. Mi smo kombinovali gerilski rat 
sa frontalnim ratom, što se prvi put u istoriji ratova desilo na Kosovu/Kosovë. Ta 
kombinacija, poznata je u geriliskom ratovima kao ''nevidljive jedinice'' – da napadnu 
i povuku se jako brzo, dok je frontalno ratovanje uvek bilo putem redovnih vojnih 
formacijskih jedinica –  ova kombinacija je naizgled bila prilično uspešna tokom juna 
i jula i navela nas je na to da formiramo jake gerilske jedinice koje deluju i u 
frontalnom ratovanju i u zauzimaju položaja. I to smo i uradili jer smo se bojali 



 

 

mogućih pokolja i trebalo je da zaštitimo civilno stanovništvo. Tako da se taj period 
odlikovao gerilskim jedinicama, koje su se u nekim slučajevima vrlo brzo 
organizovale. Vojnici iz ovih jedinica ili komandanti nisu ni znali za postojanje 
drugih gerilskih jedinica. To nas je navelo da pokušamo da koordiniramo njihove 
akcije da se ne bi izmakle kontroli. I ova koordinacija je bila neophodna da se uradi, 
posebno kada smo vodili borbe, jer su srpske snage napadale gerilske jedinice i onda 
su ih druge gerilske jedinice spasavale. U kasnijoj fazi vođe srpskih snaga su 
verovatno shvatile ovu taktiku i u julu su nas napali na svim vatrenim položajima, na 
svim linijama fronta gde su gerilske jedinice zauzele položaje. U junu, nakon što sam 
kontaktirao Jakupa Krasniqija, počeo sam da organizujem operacije u operativnoj 
podzoni Nerodimlje/Nerodime, što je uključivalo i gradove Lipljan/Lipjan, 
Štimlje/Shtime, Uroševac/Ferizaj i raspravljali smo o mogućnostima da se uključe i 
Kačanik/Kaçanik i Ðeneral Janković/Han i Elezit, tako da sam ja počeo da 
kontaktiram te jedinice sa opštinom Lipljan/Lipjan, kako bi se bolje koordiniralo 
snabdevanje oružjem i kako bi se na osnovu naređenja zauzimali bolji položaji. Tako 
da je to bilo vreme kada sam ja počeo da radim na koordinaciji jedinica u opštini 
Lipljan/Lipjan. To je bila orgranizaciji gerilskih jedinica koje su se... gde sam se ja 
borio i koje sam ja organizovao. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: Gospodine Buja, ovo je bio vrlo dugačak 
odgovor ali nije odgovorio na moje pitanje. Moje pitanje je bilo: tokom maja i juna 
1998. godine vi ste opisali postojanje različitih punktova u Lapušniku/Llapushnik, 
Krajmirovcu/Krojmir, Petraštici/Pjetërshticë i Lužnici/Luzhnicë. A moje pitanje je 
glasilo: da li je tokom maja i juna 1998. godine postojala ikakva koordinacija ili 
komanda koji bi bila iznad ovih položaja, iznad ovih jedinica? Da ili ne? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Ne mogu da odgovorim sa da ili ne, jer ovo je dug 
period; maj, juni. U maju je orgranizacija bila drugačija od orgranizacije u junu kada 
se OVK počela konsolidovati. U maju i sve do sredine juna postojale su gerilske 
jedinice koje su se nalazile u selima koja sam ranije pomenuo, dok kasnije, sredinom 
juna, ove jedinice sam ja koordinirao, te jedinice koje sam pomenuo, u 
Fuštici/Fushticë, u Lipovica/Lipovicë i takođe sam pokušavao da koordiniram 
delovanje jedinica u Zborcu/Zborc i Petraštici/Pjetërshticë, ali sam naišao na veće 
probleme. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: Da li vi kažete da u maju pa sve do sredine juna 
nije bilo nikave koordinacije tih jedinica, gerilskih jedinica u različitim selima? Da li 
je to vaš iskaz? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Nije bilo koordinacije, jer su gerilske jedinice bile 
gerilske jedinice i u hijerarhiji iznad njih postojao je samo Glavni štab. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: A kako se to promenilo od sredine juna 1998. 
godine?  
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Kada je Glavni štab počeo da postavlja 
komandante podzona, onda je, naravno, postojao jedan generalni plan da se 
organizuju te podzone. A početak te faze je bilo postavljanje komandanata, podzona, 
koje su se određivale na osnivu opština. I to je označilo jedan novi početak, početak 
nove orgranizacije koju je bilo vrlo teško konsolidovati, jer su u toku bile vrlo 
ozbiljne ofanzive koje su srpske snage pokrenule u julu. Zbog toga je bilo vrlo teško 
imati adekvatnu strukturu, ovu strukturu podzona. Prema tome, trebalo bi da imate na 
umu da razvoj ovih pozona ili gerilskih jedinica nije bio isti u svim mestima ili širom 



 

 

svih terirorija, jer se razlikovao od teritorije do teritorije. U Drenici/Drenicë se razvio 
u ranijoj fazi. U Dukađinu/Dukagjini je bilo isto. Ali posle Drenice/Drenicë. Dok je u 
području Paštrika/Pashtrik, kako se kasnije zvala, do razvoja došlo kasnije. I u 
podzoni Nerodimlje/Nerodime, takođe. Tako da se na taj način struktura OVK 
razvijala. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: A kad ste rekli, kada se razvila ta struktura u 
zoni Paštrik/Pashtrik? Rekli ste da se razvila kasnije. Kad? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Ne mogu vam dati tačan datum, jer je razvoj 
strukture podzona uslovljen potrebom za ljudskim resursima, velikim ljudskim 
resursima, tako da je strukturisanje drugih jedinica, koje su kasnije nazivane 
brigadama u tim podzonama, trajalo jedan duži vremenski period, jer smo nailazili na 
brojne teškoće. U isto vreme dok smo razvijali orgranizaciju, morali smo da vodimo 
rat i da se brinemo za civilno stanovništvo i da radimo mnoge druge stvari. Zbog toga 
je to za nas bio jako težak period i ja ne mogu da odredim tačan datum za to. Ali samo 
postavljanje komandanata na čelo podzona je počelo u junu, dok je do strukturisanje 
same OVK došlo verovatno mnogo kasnije, možda u... takođe u Paštriku/Pashtrik, u 
septembru ili u oktobru te godine. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: Pre nego što je do toga došlo u septembru ili 
oktobru 1998. godine, da li je postojala bilo kakva koordinacija jedinica ili punktova, 
koje ste opisali, sa višeg nivoa Ili je do toga došlo tek kada je uspostavljena struktura 
u septembru ili oktobru 1998. godine, odnosno tad kad je takva koordinacija postala 
moguća?  
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Jedinice koje su formirane na teritoriji 
Lipljana/Lipjan a koje sam ranije pomenuo, ja sam počeo sa koordiniram njihovih 
operacija krajem juna i početkom jula. U julu, mislim da je to bio 6. juli, zvanično 
sam postavljen za komandanta podzone Nerodimlje/Nerodime i pokrivao sam opštine 
Lipljan/Lipjan, Uroševac/Ferizaj, Kačanik/Kaçanik i Ðeneral Janković/Han i Elezit. 
Na taj način sam mogao da počnem koordinaciju delovanja ovih gerilskih jedinica. 
Međutim, ozbiljne borbe do kojih je došlo u tom mesecu, u julu, sprečile su me u 
nastavljanju tog posla u podzoni. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: Pored tog posla koji ste upravo opisali u zoni 
Nerodimlje/Nerodime, da li ste u junu ili julu znali za bilo koju drugu strukturu koja 
je bila stvorena, kako bi se koordinirali različiti punktovi o kojima smo govorili, u 
Krajmirovcu/Krojmir, Lapušniku/Llapushnik, Lužnici/Luzhnicë, Fuštici/Fushticë i 
Petraštici/Pjetërshticë? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Nije postojala nikakva druga struktura. Govorim o 
ranoj fazi koordinacije delovanja ovih jedinica krajem juna i početkom jula. Dakle, 
ove jedinice su bile gerilske jedinice koje su delovale i iznad sebe imale Glavni štab. 
Ali krajem juna, govorim o podzoni na čije sam čelo kao komandant bio kasnije 
postavljen, tu je početak koordinacije počeo krajem juna i početkom jula. U području 
Paštrika/Pashtrik komandant je takođe postavljen, komandant operativne zone 
Paštrik/Pashtrik. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: A ko je to bio? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Komandant operativne podzone Paštrik/Pashtrik 
bio je Musa Jashari. 
 



 

 

TUŽILAC WHITING – PITANJE: A tokom juna i jula 1998. godine, da li znate šta 
je radio Fatmir Limaj? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Koliko se ja sećam Fatmir Ljimaj je bio sa 
jedinicom Çeliku, koja je bila stacionirana u Klečki/Kleçkë. Dakle on je bio sa 
svojom jedinicom u Klečki. 
 
TUŽILAC WHITING – PITANJE: A koje su bile njegove dužnosti i odgovornosti 
u junu i julu 1998. godine, ukoliko je to vama poznato? 
SVEDOK BUJA – ODGOVOR: Ne znam za druge odgovornosti Fatmira Limaja, 
pored onih koje sam već ranije pomenuo. 
 
TUŽILAC VAJTING: Časni Sude, ja molim da se svedok povuče iz sudnice jer bih 
želeo da podnesem jedan zahtev. 
 
SUDIJA PARKER: U redu. Gospodine Buja, ima nekih stvari koje gospodin 
Whiting želi da pokrene pred Pretresnim većem. Da li biste, molim vas, sačekali 
ispred sudnice dok se mi pozabavimo tim pitanjem. Hvala vam. 

 
 

(svedok napušta sudnicu) 
 
 
TUŽILAC WHITING: Molim da pređemo na privatnu sednicu. 
 
SUDIJA PARKER: Privatna sednica. 
 

 
(privatna sednica) 

  
 
sekretar: Sada smo na javnoj sednici. 
 
SUDIJA PARKER: Gospodine Buja, hvala vam što ste čekali. Nažalost, došlo je do 
jednog problema. Naime, zastupnik Odbrane je radio na jednoj verziji prevoda 
određenih materijala, a Tužilaštvo je radio na drugačijoj verziji. To direktno utiče na 
vaše svedočenje, pa je zbog toga neophodno da Pretresno veće završi sednicu sada, 
umesto da nastavi da radi još sat ili nešto duže, kako bi omogućilo dovoljno vremena 
da se reše ti problemi sa prevodom a to znači da vas moramo da zamolimo da se 
vratite u ponedeljak u 14.15 časova. Tada će zastupnici Odbrane izneti svoje 
podneske u nadi da će do tada da se prevaziđu problemi sa prevodom. A kada se to 
reši, u ovom trenutku nisam siguran koliko će za to trebati vremena ali tokom 
poslepodneva u ponedeljak ponovo ćemo vas pozvati da nastavite svoje svedočenje. 
Izvinjavamo se zbog ovog odlaganja, jer to znači da će vaše svedočenje potrajati malo 
duže ali to su teškoće za koje shvatate da se moraju rešiti, kako bismo bili korektni 
prema optuženim. Tako da mi predlažemo da sada završimo sednicu i nastavimo sa 
pretresom u ponedeljak u 14.15 časova. Hvala vam.  
 
 
Sednica je završena u 12.36 h  
Nastavlja se u ponedeljak, 7. marta 2005. godine u 14.15 h. 



 

 

 
 
 


